



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



24-25 April 2009 | **BRUSSELS**  
24-25 avril 2009

**ANTITRUST AND UNFAIR  
COMPETITION DEVELOPMENTS  
FORUM**

**DÉVELOPPEMENT EN DROIT DE LA  
CONCURRENCE ET DROIT DE LA  
CONCURRENCE DELOYALE.**



Avec le soutien de / With the support of



ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS - INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS



# Introduction

The Competition Law Commission of UIA and the Antitrust Commission of AIJA with the support of LIDC decided to join forces of leading competition lawyers and organize a forum to discuss antitrust and unfair competition law developments and trends. The organizers invite all interested colleagues to join the discussion and exchange ideas.

The topics for the discussion will be:

- The evolution of leniency and private enforcement (legislation and practices) in the EU and individual Member states;
- Enforcement rights versus rights of defense - how to balance the interests;
- Assessment of economics behind unilateral conduct, such as exclusionary abuse, predatory pricing, margin squeeze;
- The evolution of vertical relationships and the conflict of exclusive rights and competition claims;
- Unfair competition law in light of the implementation of the UCP Directive.

The aim of UIA, AIJA and LIDC is to bring together distinguished experts of the European Commission, private practitioners and industry experts to lecture and debate via panel discussions the most relevant and up-to-date legislative developments and jurisprudence in the fields of the above specified topics.

The selection of the venue in Brussels, the capital of European Competition law, meant to connect local competition lawyers with colleagues from all over Europe and the World.

La Commission du droit de la concurrence de l'UIA et de la Commission Antitrust de l'AIJA, avec le soutien de la LIDC, ont décidé d'unir les forces des principaux avocats spécialisés dans le droit de la concurrence et d'organiser un forum pour discuter de la législation et des développements en matière de concurrence et de concurrence déloyale. Les organisateurs invitent toutes les personnes intéressées à se joindre à la discussion et à échanger leurs idées.

Les sujets de discussion se rapporteront aux thèmes suivants:

- Evolution du programme de clémence et mise en œuvre privée du droit de la concurrence (législative et pratique) dans l'UE et dans les Etats membres;
- Exécution du droit et droits de la défense - Comment équilibrer les intérêts? ;
- Evaluations économiques de comportements unilatéraux tels que l'abus d'exclusion, les prix prédateurs et l'effet de ciseaux;
- Evolution des relations verticales et conflits entre les droits exclusifs et les plaintes en droit de la concurrence;
- Droit de la concurrence déloyale sous l'angle de l'application de la Directive sur les pratiques commerciales déloyales.

Le but de l'UIA, de l'AIJA et de la LIDC est d'inviter d'éminents experts de la Commission Européenne, des spécialistes privés et des experts de l'industrie à tenir des conférences et à débattre au sujet des développements législatifs et jurisprudentiels récents les plus importants dans les domaines mentionnés ci-dessus.

Le choix de Bruxelles, capitale européenne de la concurrence, est destiné à relier les avocats locaux spécialisés dans la concurrence avec des collègues venant d'Europe et du monde entier.

# Programme

## Thursday 23 April 2009

17.00 - **Registration** (Hotel Stanhope)

19.00

19.30 **Cocktail Reception** sponsored by **Mayer Brown** at the **Willards Bar** (Radisson SAS EU Hotel, Rue d'Idalie 35 - 1050 Brussels)

## Friday 24 April 2009

9.00 **Registration** (Fondation Universitaire)

9.30 **Welcome**

**Bernd Reinmüller**, UIA President

**Pär Remnelid**, AIJA Immediate Past President

**Marco Francetti**, LIDC President

09.45 **Interaction between leniency and private enforcement in the EU and individual Member States**

- Leniency in practice – latest developments
- Multinational aspect – cooperation between NCAs and European Commission
- Developments at the national level: the UK perspective and Hungary
- The new EU settlement procedure and its interaction with leniency and private enforcement

**Chaired by Koen Platteau**, Olswang, Brussels, Belgium

Panellists

**María Luisa Tierno Centella**, European Commission, Deputy Head of Unit, DG COMP

**Peter Roth QC**, Monckton Chambers, London, United Kingdom

**Dr. Gusztáv Bacher**, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hungary

11.15 Coffee Break

11.35 **Interaction between leniency and private enforcement in the EU and individual Member States (continued)**

12.00 **Enforcement rights versus rights of defense - how to balance the interests**

- Dawn raids in merger and antitrust cases including sector enquiry
- The scope of legal privilege – lack of harmonization in the EU?
- Access to file in merger and antitrust cases
- The scope of the statement of objections in mergers and antitrust
- Timing and setting of deadlines

**Chaired by Astrid Ablasser-Neuhuber**, bpv Hügel, Vienna/Brussels

Panellists

**Karen Williams**, European Commission, hearing officer

**Elisabeth Legnerfält & Helene Andersson**, Advokatfirman Delphi, Stockholm, Sweden

**Andres Font Galarza**, Mayer Brown International LLP Brussels, Belgium

**Aleksander Stawicki**, Wiercinski, Kwiecinski, Baehr Sp.k., Warsaw, Poland

12.45 Lunch at the Fondation Universitaire

14.15 **Enforcement rights versus rights of defense - how to balance the interests (continued)**

14.45 **Unilateral Conduct – recent developments in relation to exclusionary abuse**

- The new Article 82 enforcement guidelines
- The economics of exclusionary abuse
- Predatory pricing
- Margin squeeze
- Rebates and discounts

**Chaired by Benoît Merkt**, Lenz & Staehelin, Geneva, Switzerland

Panellists

**Katja Viertio**, EU Commission, Senior Administrator

**Paul Hofer**, NERA, London, United Kingdom

**Denis Waelbroeck**, Ashurst, Brussels, Belgium

**Florian Neumayr**, bpv Hügel, Vienna, Austria

**Adrian Magnus**, Berwin Leighton Paisner, London, United Kingdom

15.30 Coffee Break

15.50 - **Unilateral Conduct – recent developments in relation to exclusionary abuse (continued)**

20.00 **Dinner** at the **Brasserie Restaurant Quartier Léopold** (place du Luxembourg 9)

## Saturday 25 April 2009

9.30 **The evolution of vertical relationships and the conflict of exclusive rights including IP and competition/antitrust claims**

- Internet distribution in the context of the vertical BER
- The review of the vertical BER
- Retail price maintenance, latest developments
- IPRs and market power/Compulsory Access to IPRs
- Interaction between standardization and patents
- Grey imports of automobiles and other luxury goods: how the industry strives to protect their selective distribution systems against it

**Chaired by Marc Reysen**, Howrey, Brussels, Belgium

Panellists

**Andrej Gurin**, European Commission, COMP A2

**Tony Woodgate**, Simmons&Simmons, London, United Kingdom

**Martin André Dittmer**, Gorrissen Federspiel Kierkegaard, Copenhagen, Denmark

**Niklas Östmann**, Roschier, Helsinki, Finland

**Gino Annaert**, Toyota Motor Europe, Brussels, Belgium

11.30 Coffee Break

11.45 **Unfair Competition Law - Implementation of Unfair Commercial Practices Directive**

- UCP Directive: a “total” harmonization or can Member States still regulate trade practices in B2C relations?
- UCP Directive and B2B disputes
- Misleading commercial practises in relation to intellectual property rights
- Multinational companies’ practice to clear claims in advertising used in several countries - preventive measures and strategy for compliance with different national legislation and practices

**Chaired by Mario Krogmann**, Blaum Dettmers Rabstein, Hamburg, Germany

Panellists

**Paul Maeyaert**, Altius, Brussels, Belgium

**Jules Stuyck**, Liedekerke, Brussels, Belgium

**Gino Annaert**, Toyota Motor Europe, Brussels, Belgium

**Rogier de Very**, C’M’S’ Derks Star Busmann, Utrecht, Netherlands

# Programme

## Jeudi 23 Avril 2009

17.00 - **Enregistrement** (Hotel Stanhope)

19.00

19.30 **Cocktail** sponsorisé par **Mayer Brown** au **Willards Bar** (Hotel Radisson SAS EU, Rue d'Idalie 35 - 1050 Brussels)

## Vendredi 24 Avril 2009

9.00 **Enregistrement** (Fondation Universitaire)

9.30 **Bienvenue**

**Bernd Reinmüller**, Président, UIA

**Pär Remnelid**, Président sortant, AIJA

**Marco Francetti**, Président de LIDC

9.45 **Interaction entre le programme de clémence et mise en œuvre privée du droit de la concurrence au sein de l'UE et des Etats membres**

- La politique de clémence en pratique – derniers développements
- Aspect multinational – la coopération entre les autorités nationales de concurrence et la Commission Européenne
- Développements sur le plan national: la perspective du Royaume-Uni et de la Hongrie
- La nouvelle procédure de règlement de l'UE et son interaction avec le programme de clémence et mise en œuvre privée du droit de la concurrence

**Présidé par Koen Platteau**, Olswang, Bruxelles, Belgique

Orateurs

**María Luisa Tierno Centella**, Commission Européenne, Cheffe d'unité adjoint, DG COMP

**Peter Roth QC**, Monckton Chambers, Londres, Royaume-Uni

**Dr. Gusztáv Bacher**, Szecskay Attorneys at Law, Budapest, Hongrie

11.15 Pause Café

11.35 **Interaction entre la clémence et l'application des règles de l'UE et des Etats membres (suite)**

12.00 **Exécution du droit et droits de la défense - Comment équilibrer les intérêts?**

- Dawn raids dans les cas de concentrations, cartels et enquêtes sectorielles
- Etendue du « legal privilege » – harmonisation insuffisante au sein de l'UE ?
- Accès aux dossiers dans les procédures de concentrations et de cartels
- Portée de la communication des griefs en matière de concentrations et de cartels
- Coordination et établissement de délais

**Présidé par Astrid Ablasser-Neuherber**, bpv Hügel, Vienne/Bruxelles

Orateurs

**Karen Williams**, Commission Européenne, Conseillère auditeur, DG COMP

**Elisabeth Legnerfält & Helene Andersson** Advokatfirman Delphi, Stockholm, Suède

**Andres Font Galarza** Mayer Brown International LLP, Bruxelles, Belgique

**Aleksander Stawicki Wiercinski**, Kwiecinski, Baehr Sp.k., Varsovie, Pologne

12.45 Déjeuner (Fondation Universitaire)

14.15 **Exécution du droit et droits de la défense - Comment équilibrer les intérêts? (suite)**

14:45 **Comportement unilatéral – développements récents en matière d'abus d'exclusion**

- Les nouvelles lignes directrices de la Commission sur l'application de l'article 82 CE
- Aspects économiques des abus d'exclusion
- Prix prédateurs

- Effet de ciseaux

- Remises et rabais

**Présidé par Benoît Merkt**, Lenz & Staehelin, Genève, Suisse  
Orateurs

**Katja Viertio**, Commission Européenne, Administrateur, Direction A2 (politique de l'antitrust et des concentrations et contrôle interne des décisions), DG COMP

**Paul Hofer**, NERA, Londres, Royaume-Uni

**Denis Waelbroeck**, Ashurst, Bruxelles, Belgique

**Florian Neumayr**, bpv Hügel, Vienne, Autriche

**Adrian Magnus**, Berwin Leighton Paisner, Londres, Royaume-Uni

15.30 Pause Café

15.50 - **Comportement unilatéral – développements récents en matière d'abus d'exclusion (suite)**

16.45  
20.00 **DINER** (Brasserie Restaurant Quartier Léopold, place du Luxembourg 9)

## Samedi 25 Avril 2009

9.30 **Evolution des relations verticales et conflit entre les droits exclusifs, y compris de propriété intellectuelle et de concurrence / plaintes en matière de cartels**

- Distribution par Internet dans le contexte du règlement d'exemption sur les accords verticaux
- Révision du règlement d'exemption sur les accords verticaux
- Maintien des prix de vente en détails, développements récents
- Droits de la propriété intellectuelle et puissance sur le marché / Accès obligatoire aux droits de propriété intellectuelle
- Interactions entre normalisation et brevets
- Importations "grises" d'automobiles et autres articles de luxe: comment l'industrie s'efforce à protéger leur distribution face à cette pratique ?

**Présidé par Marc Reysen**, Howrey, Bruxelles, Belgique  
Orateurs

**Andrej Gurin**, Commission Européenne, COMP A2

**Tony Woodgate**, Simmons&Simmons, Londres, Royaume-Uni

**Martin André Dittmer**, Gorrissen Federspiel Kierkegaard

**Niklas Östmann**, Roschier, Helsinki, Finlande

**Gino Annaert**, Toyota Motor Europe, Bruxelles, Belgique

Pause Café

11.30  
11.45 **Droit de la concurrence déloyale - Mise en œuvre de la Directive sur les pratiques commerciales déloyales**

- Directive sur les pratiques commerciales déloyales: harmonisation « totale » ou possibilité demeurant pour les Etats membres de réguler les pratiques commerciales dans les relations entreprise à consommateur ?
- Directive sur les pratiques commerciales déloyales et litiges interentreprises
- Pratiques commerciales trompeuses en relation avec les droits de propriété intellectuelle
- Pratique des entreprises multinationales en vue de réfréner les plaintes en matière de publicité utilisées dans plusieurs Etats - mesures préventives et stratégie de conformité avec différentes législations et pratiques nationales

**Présidé par Mario Krogmann**, Blaum Dettmers Rabstein, Hambourg, Allemagne

Orateurs

**Paul Maeyaert**, Altius, Bruxelles, Belgique

**Jules Stuyck**, Liedekerke, Bruxelles, Belgique

**Gino Annaert**, Toyota Motor Europe, Bruxelles, Belgique

**Rogier de Very**, C'M'S' Derks Star Busmann, Utrecht, Pays-Bas

# Administration

## Venue of the Seminar:

Fondation Universitaire  
Rue d'Egmont 11, 1000 Brussels  
Tel : +32-2-545 04 00 – Fax + 32-2-513 64 11

## Language - Number of participants - Cancellation

The Seminar will be held in English without simultaneous translation. The number of participants is limited. Enrolment takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify the Seminar. In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant who cannot attend may send a substitute participant.

## Registration Fees

	≤ 24-03-2009	> 24-03-2009
Speaker	EUR 360	EUR 360
AIJA/UIA Member - < 35	EUR 360	EUR 460
AIJA/UIA Member - > / =35	EUR 410	EUR 510
Non AIJA/UIA Member	EUR 460	EUR 560
Accompanying person	EUR 140	EUR 140

**The Registration Fee** includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, welcome cocktail on Thursday, the lunch and dinner on Friday. The accompanying persons' fee includes the welcome cocktail on Thursday, the lunch and dinner on Friday. Registration will only be effective after payment.

**Payment** should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account of AIJA:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLLLULL  
BGL - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951  
Luxembourg  
Ref: "BRUSSELS APRIL"

**Accommodation** is not included in the registration fee. A limited number of rooms have been reserved at special rates at the hotel conditions indicated below. These rooms will be held only until March 24th.

### Hotel Stanhope

Rue du Commerce 9 - B-1000 Brussels  
Single: EUR 155 - Double: EUR 180

### Hotel Marivaux

Boulevard A. Max 98 - B-1000 Brussels  
Single: EUR 105 - Double: EUR 125  
Hotel Metropole

### Hotel Metropole

Place de Brouckère 31 - B-1000 Brussels  
Single: EUR 125 - Double: EUR 145

To book these hotels click on the link: <http://www.resotel.be/aija2> or by fax +32 (0)2 779.39.00 / email: [ronny@resotel.be](mailto:ronny@resotel.be)  
The above-mentioned rates for single or double rooms are per night, per room, breakfast, taxes & services included. The rates are only available when booking 2 nights from April 23 to April 25.

**Dress code:** Business (working sessions) or smart casual (evening program).

## Lieu du séminaire

Fondation Universitaire  
Rue d'Egmont 11, 1000 Brussels  
Tel : +32-2-545 04 00 - Fax + 32-2-513 64 11

## Langue – Nombre de participants – Annulation

Le séminaire se déroulera en anglais sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier le séminaire. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

## Frais d'inscription

	≤ 24-03-2009	> 24-03-2009
Orateur	EUR 360	EUR 360
Membre AIJA/UIA - < 35	EUR 360	EUR 460
Membre AIJA/UIA - >= 35	EUR 410	EUR 510
Non Membre AIJA/UIA	EUR 460	EUR 560
Accompagnant	EUR 140	EUR 140

**Les frais d'inscription** comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses-café, le cocktail de bienvenue de jeudi, les déjeuner et dîner de vendredi. Les frais d'inscription des accompagnants comprennent le cocktail de bienvenue de jeudi, les déjeuner et dîner de vendredi. L'inscription ne sera enregistrée qu'après paiement.

**Le paiement** doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, au compte suivant:

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLLLULL  
BGL - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951  
Luxembourg  
Ref: "BRUSSELS APRIL"

**L'hébergement** n'est pas compris dans les frais d'inscription. Les hôtels repris ci-dessous offrent des prix spéciaux aux participants au séminaire et aux accompagnants avant le 24 mars.

### Hôtel Stanhope

Rue du Commerce 9 - B-1000 Bruxelles -  
Chambre simple : EUR 155 - Double : EUR 180

### Hôtel Marivaux

Boulevard A. Max 98 - B-1000 Bruxelles  
Chambre simple : EUR 105 - Double: EUR 125

### Hôtel Metropole

Place de Brouckère 31 - B-1000 Bruxelles  
Chambre simple EUR 125 - Double: EUR 145

Pour réserver ces hôtels, cliquez sur le lien <http://www.resotel.be/aija2> ou par fax +32 (0)2 779.39.00 / email : [ronny@resotel.be](mailto:ronny@resotel.be)  
Les prix ci-dessus s'entendent par nuit, par chambre, petit-déjeuner et taxes inclus et ne sont valables que pour un séjour de 2 nuits du 23 au 25 avril 2009.

**Code vestimentaire** : tenue de ville (séances de travail) ou décontractée chic (programme du soir).

# REGISTRATION FORM – BULLETIN D'INSCRIPTION

Brussels, April 24-25, 2009



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

To be returned to / A retourner à: **Before / avant 24.03.2009**

Association Internationale des Jeunes Avocats  
avenue Louis Lepoutre 59/20  
BE 1050 Bruxelles  
Belgium

Fax +32-2-347.55.22

Or register online at [www.aija.org](http://www.aija.org) - enregistrez-vous en ligne sur [www.aija.org](http://www.aija.org)

Name – Nom .....

Law firm – Cabinet .....

Address – Adresse .....

Zip Code/Code Postal..... City / Ville .....

Tel. – Tél. .... Fax: .....

E-mail ..... Website:.....

Date of birth – Date de naissance ..... Gender / sexe: M  F

Accompanying person(s) – Accompagnant(s) .....

First AIJA Event? – Premier événement AIJA?  Yes – Oui  No – Non

I will attend the Friday dinner / je participerai au dîner de vendredi

## Registration Fees – Frais d'inscription

← 24.03.2009 > 24.03.2009

<input type="checkbox"/> Speaker - Orateur	EUR 360	EUR 360	EUR .....
<input type="checkbox"/> Membre AIJA/UIA - < 35	EUR 360	EUR 460	EUR .....
<input type="checkbox"/> Membre AIJA/UIA - >= 35	EUR 410	EUR 510	EUR .....
<input type="checkbox"/> Non Membre AIJA/UIA	EUR 460	EUR 560	EUR .....
<input type="checkbox"/> Accompagnant - Accompanying person	EUR 140	EUR 140	EUR .....
	<b>TOTAL</b>		<b>EUR .....</b>

I attach proof of payment by bank transfer to account no. The payee is not liable for any charges. Je joins une copie de l'ordre de transfert (sans frais pour le bénéficiaire) au compte N°

IBAN LU25 0030-1029-7491-0000 – BIC BGLLLULL - BGL - Agence Royale Monterey, 27, avenue Monterey, L-2951

Luxembourg - Ref: "BRUSSELS APRIL"

No cheques – les chèques ne sont pas acceptés

## PAYMENT VISA/MASTERCARD

I authorise AIJA to debit my credit card (Visa/Mastercard) of the amount of..... EUR  
(+ 20 EUR for bank costs/registration)

J'autorise l'AIJA à débiter ma carte de crédit (Visa/Mastercard) du montant de ..... EUR  
(+ 20 EUR de frais bancaires par inscription)

Cred. card Nr/N° Carte créd.: .....

Exp. Dte: .....

Sec. Code/Code séc. ....

(3 last digits, printed at the back of your credit card under the signature panel - les 3 derniers chiffres qui sont imprimés au verso du support de la carte de crédit dans le panel de signature)

In the event of cancellation by a participant, no money can be refunded. A participant who cannot attend may send a substitute participant. En cas d'annulation par le participant, aucun remboursement n'est prévu. Tout participant empêché pourra se faire remplacer.

## ACCOMMODATION – HOTEL

Click on the link <http://www.resotel.be/aija2> or by fax +32 (0)2 779.39.00 / email: [ronny@resotel.be](mailto:ronny@resotel.be)

Cliquez sur le lien <http://www.resotel.be/aija2> ou par fax +32 (0)2 779.39.00 / email : [ronny@resotel.be](mailto:ronny@resotel.be)

- full authorisation to print my details on the list of participants / autorisation données complètes sur liste participants  
 full authorisation do forward my details to a sponsor / autorisation données à un sponsor

Date .....

Signature .....

## ORGANIZING COMMITTEE COMITÉ D'ORGANISATION

### Astrid Ablasser-Neuher

bpv Hügel Rechtsanwälte OEG  
Ares-Tower, Donau-City-Straße 11  
1120 Vienna, Austria  
Office +43 1 260 50 206  
Fax +43 1 260 50 208  
E-mail [astrid.ablasser@bpv-huegel.com](mailto:astrid.ablasser@bpv-huegel.com)

### Judit Budai and Gusztáv Bacher

Szecskey Attorneys at law  
Kossuth tér 16-17  
1055 Budapest, Hungary  
Office +36 1 472-3000  
Fax +36 1 472-3001  
E-mail [judit.budai@szecskey.com](mailto:judit.budai@szecskey.com)  
[gusztav.bacher@szecskey.com](mailto:gusztav.bacher@szecskey.com)

### Niko Hukkinen

Roschier  
Keskuskatu 7 A  
00100 Helsinki, Finland  
Office +358 20 506 6526  
Fax +358 20 506 6100  
E-mail [niko.hukkinen@roschier.com](mailto:niko.hukkinen@roschier.com)

### Michaela Jurková

Cechová & Partners  
Stúrova 4  
811 02 Bratislava, Slovakia  
Office +421 2 5441 4441  
Fax +421 2 5443 4598  
E-mail [michaela.jurkova@cechova.sk](mailto:michaela.jurkova@cechova.sk)

### Benoît Merkt

Lenz & Staehelin  
Route de Chêne 30  
1211 Geneva, Switzerland  
Office +41 58 450 70 00  
Fax +41 58 450 70 07  
E-mail [benoit.merkt@lenzstaehelin.com](mailto:benoit.merkt@lenzstaehelin.com)

### Wouter Seinen

C'M'S' Derks Star Busmann  
Newtonlaan 203  
3584 BH Utrecht, The Netherlands  
Office +31 30 2121 191  
Fax +31 30 2121 157  
E-mail [wouter.seinen@cms-dsb.com](mailto:wouter.seinen@cms-dsb.com)

### Matthias W. Stecher

Beiten Burkhardt  
Ganghoferstrasse 33  
D-80339 München, Germany  
Office +49 89 350 65 1431  
Fax +49 89 350 65 2152  
E-mail [matthias.stecher@bblaw.com](mailto:matthias.stecher@bblaw.com)

L'AIIA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. À TRAVERS UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET PLAIDOYER, L'AIIA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

INTRIGUÉ PAR LES PROBLÈMES QUI TOUCHENT AU DROIT INTERNATIONAL? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES DONNÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS EN DROIT DES AFFAIRES? L'AIIA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIIA DONNE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL, AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIIA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS VUES ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DE PAR LE MONDE ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELLES QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES, QUE L'AVOCAT DU 21ÈME SIÈCLE DOIT POUVOIR GÉRER. EN REJOIGNANT L'AIIA VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE DONNONS PAS DE COURS – NOUS « PARTAGEONS, APPRENONS ET PROFITONS ».

TOUT EN DÉFENDANT CES PRINCIPES QUI FORMENT UNE PART ESSENTIELLE DES PROFESSIONS JURIDIQUES DE PAR LE MONDE, L'AIIA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.

AIIA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIIA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED TO BUILD AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIIA IS YOUR ASSOCIATION.

AIIA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIIA, LAWYERS AND INHOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIIA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF AND DISCUSSIONS WITH COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIIA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.

# Belgium

L'UNION INTERNATIONALE DES AVOCATS (UIA) A ÉTÉ CRÉÉE EN 1927 PAR UN GROUPE D'AVOCATS EUROPÉENS FRANCOPHONES CONVAINCUS DE LA NÉCESSITÉ POUR LES AVOCATS D'ÉTABLIR DES CONTACTS INTERNATIONAUX.

AUJOURD'HUI, C'EST UNE ASSOCIATION OUVERTE À TOUS LES AVOCATS DU MONDE, GÉNÉRALISTES OU SPÉCIALISTES, QUI REGROUPE PLUS DE 200 BARREAUX, FÉDÉRATIONS ET ASSOCIATIONS (REPRÉSENTANT PRÈS DE DEUX MILLIONS D'AVOCATS) AINSI QUE PLUSIEURS MILLIERS DE MEMBRES INDIVIDUELS RÉPARTIS DANS PLUS DE 110 PAYS.

CHAQUE ANNÉE, L'UIA ORGANISE, DANS DIFFÉRENTS PAYS, SON CONGRÈS AINSI QUE PLUSIEURS SÉMINAIRES. CES MANIFESTATIONS PERMETTENT AUX PARTICIPANTS D'ÉtudIER DES SUJETS D'ACTUALITÉ, DE S'INFORMER SUR LES DERNIÈRES ÉVOLUTIONS DU DROIT ET D'ACQUÉRIR DES CONNAISSANCES GÉNÉRALES OU SPÉCIFIQUES, TANT EN MATIÈRE DE DROITS DE L'HOMME QUE DE DROIT DES AFFAIRES OU DE RÈGLES RÉGISSANT L'EXERCICE DE LA PROFESSION.

THE UNION INTERNATIONALE DES AVOCATS (UIA) WAS CREATED IN 1927 BY A GROUP OF FRENCH SPEAKING EUROPEAN LAWYERS CONVINCED OF THE NEED FOR LAWYERS TO ESTABLISH INTERNATIONAL CONTACTS.

TODAY, THE UIA IS AN ASSOCIATION OPEN TO ALL LAWYERS OF THE WORLD, MADE UP OF BOTH GENERAL AND SPECIALIST PRACTITIONERS, COUNTING MORE THAN 200 BAR ASSOCIATIONS, ORGANISATIONS OR FEDERATIONS (REPRESENTING NEARLY TWO MILLION LAWYERS) AS WELL AS SEVERAL THOUSAND INDIVIDUAL MEMBERS FROM OVER 110 COUNTRIES.

EACH YEAR THE UIA ORGANISES ITS CONGRESS ONCE A YEAR AS WELL AS NUMEROUS SEMINARS IN DIFFERENT COUNTRIES. THESE EVENTS PROVIDE THE PARTICIPANTS WITH THE OPPORTUNITY TO STUDY CURRENT LEGAL ISSUES, INFORM THEMSELVES OF THE MOST RECENT DEVELOPMENTS IN THE LAW AND ACQUIRE GENERAL OR SPECIFIC KNOWLEDGE, IN THE FIELD OF HUMAN RIGHTS AS WELL AS BUSINESS LAW, OR ON THE RULES THAT REGULATE THE PROFESSION.



THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS

Avenue Louis Lepoutre 59/20  
BE-1050 BRUSSELS  
T. +32 2 347 33 34 - F. +32 2 347 55 22  
e-mail: office@aija.org - www.aija.org



25 rue du Jour  
F-75001 PARIS  
T. +33 1 44 88 55 66 - F. +33 1 44 88 55 77  
e-mail: uiacentre@uianet.org - www.uianet.org